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Zápis z 2. jednání Zastupitelstva města Kašperské Hory,  

které se konalo dne 9. února 2023 v Horském klubu Kašperské Hory.  
 

 

 

 

Začátek: 17:00 hodin. 

 

Přítomni: Bechyně Milan, Ing., Bernardová Bohuslava, Havel Jaroslav, Mgr., Kortus Filip, Koubek 

Ondřej, Ing., Marek Pavel, Nová Martina, Mgr., Olšaník Miroslav, Ing., Svoboda Zdeněk, Mgr., Šislerová 
Petra, MDDr., Voldřich Jan, DiS., Vrhel Radek, Weishäupl Kurt. 
 

 

Omluveni: Mäntl Radek, Mužík Michal 
Nepřítomni: -------- 
Dále přítomni: hosté dle prezenční listiny 

zapisovatel: Andrea Staňková, Helena Marková 

pořízení audiozáznamu: ANO 

 

 

1. Zahájení  
 

 

Jednání zastupitelstva zahájil starosta konstatováním, že je počet přítomných zastupitelů dostatečný 
tak, aby zastupitelstvo bylo usnášeníschopné. Z jednání zastupitelstva je pořizován audiozáznam pro 
potřeby vytvoření zápisu.  
Upozornění pro diskutující z řad veřejnosti – při udělení slova předsedajícím a přednesení svého 
příspěvku se diskutující nejprve zřetelně představí (pro účely záznamu a pořízení zápisu ze zasedání). 
Pokud se diskutující nepředstaví, nebude jeho příspěvek zaznamenán. 
 

2. Schválení programu jednání zastupitelstva  
 

1. Zahájení, 
2. schválení programu jednání, 
3. volba ověřovatelů zápisu, 
4. kontrola usnesení, 
5. finanční agenda – rozpočtové opatření č. 1/2023; 
6. pozemková agenda 

 věcná břemena pro ČEZ Distribuce a.s.; 
 přijetí daru – bezúplatný převod pozemku v k.ú. Kavrlík;2023 

7. různé, diskuse 

 diskuse k problematice odpadového hospodářství; 
 diskuse k provozům městských společností; 
 informace ohledně aktivit města v rámci pomoci obyvatelům Ukrajiny - osob s dočasnou 

ochranou ubytovaných v hotelu Šumava v Kašperských Horách; 
 ostatní; 

8. závěr. 
Návrh na změnu nebo doplnění programu: nebyl. 
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Návrh usnesení 
Usnesení č. 1 

Zastupitelstvo města schvaluje program jednání zastupitelstva dne 09.02.2023 v navrženém znění. 
PRO: 13 (Bechyně, Bernardová, Havel, Kortus, Koubek, Marek, Nová, Olšaník, Svoboda, Šislerová, 

Voldřich, Vrhel, Weishäupl) 
PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 

NEPŘÍTOMNO: 2 (Mäntl, Mužík) 
Návrh BYL přijat. 
 

3. Volba ověřovatelů zápisu 

 

Zápis z prvního jednání zastupitelstva města (od ustavujícího ZM), které se konalo 14.12.2022 byl 

ověřen zastupitelkami Bohuslavou Bernardovou a MDDr. Petrou Šislerovou 20.12.2022. 
 

Ověřovateli zápisu z dnešního jednání byli navrženi zastupitelé: Mgr. Martina Nová a Radek Vrhel. 

Jiný návrh: nebyl. 

 

Návrh usnesení 
Usnesení č. 2 

Zastupitelstvo města schvaluje ověřovatele zápisu z jednání zastupitelstva dne 09.02.2023, a to 

zastupitele Mgr. Martinu Novou a Radka Vrhela. 

PRO: 13 (Bechyně, Bernardová, Havel, Kortus, Koubek, Marek, Nová, Olšaník, Svoboda, Šislerová, 

Voldřich, Vrhel, Weishäupl) 
PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 

NEPŘÍTOMNO: 2 (Mäntl, Mužík) 
Návrh BYL přijat. 
 

4. Kontrola usnesení 
 

Na předchozím jednání zastupitelstva města nebylo uloženo žádné ukládací usnesení. 
 

Návrh usnesení 
Usnesení č. 3 

Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o kontrole usnesení. 
PRO: 13 (Bechyně, Bernardová, Havel, Kortus, Koubek, Marek, Nová, Olšaník, Svoboda, Šislerová, 

Voldřich, Vrhel, Weishäupl) 
PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 

NEPŘÍTOMNO: 2 (Mäntl, Mužík) 
Návrh BYL přijat. 
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5. Finanční agenda - Ing. Jaroslava Králová, DiS.  
 

rozpočtové opatření č. 1/2023 

 
 

Komentář k rozpočtovému opatření (RO): 
Tímto rozpočtovým opatřením se navyšuje příjmová stránka rozpočtu o 128.800,00 Kč a výdajová 
stránka rozpočtu o 78.000,00 Kč. Dále pak dochází pouze k přesunu peněžních prostředků, a to ve výši 
2.000.000,00 Kč. 
 

Poslanecká sněmovna Parlamentu ČR schválila svým usnesením zákon o státním rozpočtu ČR 
č. 449/2022 Sb., jehož součástí je i příspěvek na výkon státní správy. Rozdělení na jednotlivé obce 
zveřejnil Plzeňský kraj 09.01.2023. Město Kašperské Hory obdrží v roce 2023 příspěvek na výkon státní 
správy v celkové výši 1.280.200,00 Kč. Na základě této informace navyšujeme příjmovou stránku 
rozpočtu o 75.200,00 Kč. 
 

Dále navyšujeme příjmovou stránku rozpočtu o 53.600,00 Kč, jde o přijetí neinvestiční účelové dotace 
od Plzeňského kraje v souvislosti s konáním volby prezidenta ČR. Zároveň o tuto částku navyšujeme 
výdajovou stránku rozpočtu. V souvislosti s volbou prezidenta ČR zároveň vracíme neinvestiční 
účelovou dotaci od Plzeňského kraje ve výši 24.400,00 Kč, kterou jsme obdrželi v roce 2022, určenou 
na přípravnou fázi. O tuto částku navyšujeme výdajovou stránku rozpočtu. 
V souvislosti s investiční akcí "Odlehčovací stoka z Husovy ul." dochází pouze k přesunu na výdajové 
stránce rozpočtu, a to ve výši 2.000.000,00 Kč. 
 

A dále se jedná o zhodnocení volných finančních prostředků prostřednictvím termínovaného vkladu u 
ČSOB. V současné době zhodnocujeme volné finanční prostředky prostřednictvím termínovaného 
vkladu ve výši 40 mil. Kč. Zhodnocení je 5,4 % p.a.  

Město může zhodnotit i další volné finanční prostředky, a to ve výši dalších 40 mil. Kč na dobu tří 
měsíců. Zhruba od 25.02.2023 by tedy bylo zhodnocováno 80 mil. Kč po dobu tří měsíců. Rada města 
tuto možnost projednala 08.02.2023 a doporučila usnesením č. 18 zastupitelstvu města ke schválení. 
 

Rada města svěřuje ve smyslu ust. § 103 odst. 4 písm. g) zákona č. 128/2000 Sb., zákona o obcích, pravomoc 

k rozhodování o právních jednáních a k provádění právních jednání za město Kašperské Hory směřujících ke 
zhodnocení volných finančních prostředků města Kašperské Hory, prostřednictvím termínovaného vkladu dle 
nabídky banky ČSOB, starostovi města Janu Voldřichovi, DiS., a současně doporučuje zastupitelstvu města 
schválit zhodnocení volných finančních prostředků města ve výši 80 mil. Kč prostřednictvím krátkodobého 
termínovaného vkladu u ČSOB. 
Návrh schválen: 5 hlasy PRO  
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Návrh usnesení 
Usnesení č. 4 

Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opatření č. 1/2023, kterým se navyšuje příjmová stránka 
rozpočtu o 128.800,00 Kč (dotace na volby, příspěvek na státní správu) a výdajová stránka rozpočtu 
o 78.000,00 Kč (vrácení části dotace na volby 2022, výdaje na volby 2023), dochází k přesunu peněžních 
prostředků, a to ve výši 2.000.000,00 Kč v souvislosti s investiční akcí „Odlehčovací stoka z Husovy ul.“ 
a ke zhodnocení dalších volných finančních prostředků města ve výši 40 mil. Kč prostřednictvím 
termínovaného vkladu. 

PRO: 13 (Bechyně, Bernardová, Havel, Kortus, Koubek, Marek, Nová, Olšaník, Svoboda, Šislerová, 

Voldřich, Vrhel, Weishäupl) 
PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 

NEPŘÍTOMNO: 2 (Mäntl, Mužík) 
Návrh BYL přijat. 
 

 

Návrh usnesení 
Usnesení č. 5 

Zastupitelstvo města schvaluje zhodnocení volných finančních prostředků města ve výši 80 mil. Kč 
prostřednictvím termínovaného vkladu dle nabídky ČSOB. 
PRO: 13 (Bechyně, Bernardová, Havel, Kortus, Koubek, Marek, Nová, Olšaník, Svoboda, Šislerová, 

Voldřich, Vrhel, Weishäupl) 
PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 

NEPŘÍTOMNO: 2 (Mäntl, Mužík) 
Návrh BYL přijat. 
 

 

6. Pozemková agenda – Ing. Pavlína Šimáčková 

 

a) věcná břemena pro ČEZ Distribuce a.s. 
 

I. ČEZ Distribuce, a.s., Teplická 874/8, 405 02 Děčín IV – Podmokly, zastoupena na základě plné moci 
ev.č. PM – 147/2021 společností Elektromontáže Touš s.r.o., jednatelem Bedřichem Toušem, žádá 
o uzavření „Smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti, č. IV-12-0013269/VB/01“. Věcné 
břemeno se vkládá do pozemkové parcely parc. č. 2150/14 – ostatní plocha v katastrálním území 
Kašperské Hory, ve vlastnictví města Kašperské Hory. ČEZ Distribuce je vlastníkem stavby zařízení 
distribuční soustavy – zemního kabelové vedení NN a přípojkové skříně, která se nachází mimo jiné na 
dotčené nemovitosti. Rozsah věcného břemene je vymezen geometrickým plánem č. 1160-39/2019 

(18,5 m2/31 bm) a jednorázová náhrada činí 1.550,00 Kč + DPH v platné výši. Obsahem věcného 
břemene je právo umístit, provozovat, opravovat a udržovat zařízení distribuční soustavy, provádět 
jeho obnovu, výměnu a modernizaci. Věcné břemeno zřízené touto smlouvou se sjednává na dobu 
neurčitou. 
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Návrh usnesení 
Usnesení č. 6 

Zastupitelstvo města schvaluje uzavření „Smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti, č. IV-12-

0013269/VB/01“, mezi městem Kašperské Hory, IČ: 00255645, a ČEZ Distribuce, a.s., Teplická 874/8, 
405 02 Děčín IV-Podmokly. Věcné břemeno se vkládá do pozemkové parcely č. 2150/14 – ostatní 
plocha v katastrálním území Kašperské Hory, ve vlastnictví města Kašperské Hory. Obsahem věcného 
břemene je právo umístit, provozovat, opravovat a udržovat zařízení distribuční soustavy, provádět 
jeho obnovu, výměnu a modernizaci. Rozsah věcného břemene je vymezen geometrickým plánem 
č. 1160-39/2019 (18,5 m2/31 bm) a jednorázová náhrada činí 1.550,00 Kč + DPH v platné výši. 
PRO: 13 (Bechyně, Bernardová, Havel, Kortus, Koubek, Marek, Nová, Olšaník, Svoboda, Šislerová, 

Voldřich, Vrhel, Weishäupl) 
PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 

NEPŘÍTOMNO: 2 (Mäntl, Mužík) 
Návrh BYL přijat. 
 

 

II. ČEZ Distribuce, a.s., Teplická 874/8, 405 02 Děčín IV – Podmokly, zastoupena na základě plné moci 
ev.č. PM – 010/2021 společností MONTPROJEKT, a.s., Arnošta z Pardubic 2082, 531 17 Pardubice, žádá 
o uzavření „Smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti, č. IV-12-0017674/VB/1“. Věcné 
břemeno se vkládá do pozemkové parcely parc. č. 1296/2 – ostatní plocha v katastrálním území 
Kašperské Hory, ve vlastnictví města Kašperské Hory. ČEZ Distribuce je vlastníkem stavby zařízení 
distribuční soustavy – zemního kabelu NN, která se nachází mimo jiné na dotčené nemovitosti. Rozsah 

věcného břemene je vymezen geometrickým plánem č. 1118-129/2021 (33,25 m2/55,58 bm) 

a jednorázová náhrada činí 1.400,00 Kč + DPH v platné výši. Obsahem věcného břemene je 
právo umístit, provozovat, opravovat a udržovat zařízení distribuční soustavy, provádět jeho obnovu, 
výměnu a modernizaci. Věcné břemeno zřízené touto smlouvou se sjednává na dobu neurčitou 
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Návrh usnesení 
Usnesení č. 7 

Zastupitelstvo města schvaluje uzavření „Smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti, IV-12-

0017674/VB/1“, mezi městem Kašperské Hory a ČEZ Distribuce, a.s., Teplická 874/8, 405 02 Děčín IV-

Podmokly. Věcné břemeno se vkládá do pozemkové parcely parc. č. 1296/2 – ostatní plocha 
v katastrálním území Kašperské Hory, ve vlastnictví města Kašperské Hory. Obsahem věcného 
břemene je právo umístit, provozovat, opravovat a udržovat zařízení distribuční soustavy, provádět 
jeho obnovu, výměnu a modernizaci. Rozsah věcného břemene je vymezen geometrickým plánem 
č 1118-129/2021 (33,25 m2/55,58 bm) a jednorázová náhrada činí 1.400,00 Kč + DPH v platné výši. 
PRO: 13 (Bechyně, Bernardová, Havel, Kortus, Koubek, Marek, Nová, Olšaník, Svoboda, Šislerová, 

Voldřich, Vrhel, Weishäupl) 
PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 

NEPŘÍTOMNO: 2 (Mäntl, Mužík) 
Návrh BYL přijat. 
 

 

 

III. ČEZ Distribuce, a.s., Teplická 874/8, 405 02 Děčín IV – Podmokly, zastoupena na základě plné moci 
ev. č. PM – 010/2021 společností MONTPROJEKT, a.s., Arnošta z Pardubic 2082, 531 17 Pardubice, žádá 
o uzavření „Smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti, č. IV-12-0018693/VB/1“. Věcné 
břemeno se vkládá do pozemkových parcel č. 2145/2, 2145/20 a 2145/24 – to vše ostatní plocha, vše 
v katastrálním území Kašperské Hory, ve vlastnictví města Kašperské Hory. ČEZ Distribuce je vlastníkem 
stavby zařízení distribuční soustavy – zemního kabelové vedení NN a přípojkové skříně, která se nachází 
mimo jiné na dotčených nemovitostech. Rozsah věcného břemene je vymezen geometrickým plánem 
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č. 1162-416/2022 (25,7 m2/48,6 bm) a jednorázová náhrada činí 2.000,00 Kč + DPH v platné výši. 
Obsahem věcného břemene je právo umístit, provozovat, opravovat a udržovat zařízení distribuční 
soustavy, provádět jeho obnovu, výměnu a modernizaci. Věcné břemeno zřízené touto smlouvou se 

sjednává na dobu neurčitou. 

 

 

Návrh usnesení  
Usnesení č. 8 

Zastupitelstvo města schvaluje uzavření „Smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti, č. IV-12-

0018693/VB/1“, mezi městem Kašperské Hory a ČEZ Distribuce, a.s., Teplická 874/8, 405 02 Děčín IV-

Podmokly. Věcné břemeno se vkládá do pozemkových parcel č. 2145/2, 2145/20 a 2145/24 – to vše 
ostatní plocha, vše v katastrálním území Kašperské Hory, ve vlastnictví města Kašperské Hory. 
Obsahem věcného břemene je právo umístit, provozovat, opravovat a udržovat zařízení distribuční 
soustavy, provádět jeho obnovu, výměnu a modernizaci. Rozsah věcného břemene je vymezen 
geometrickým plánem č. 1162-416/2022 (25,7 m2/48,6 bm) a jednorázová náhrada činí 2.000,00 Kč 
+ DPH v platné výši. 
PRO: 13 (Bechyně, Bernardová, Havel, Kortus, Koubek, Marek, Nová, Olšaník, Svoboda, Šislerová, 

Voldřich, Vrhel, Weishäupl) 
PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 

NEPŘÍTOMNO: 2 (Mäntl, Mužík) 
Návrh BYL přijat. 
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IV. ČEZ Distribuce, a.s., Teplická 874/8, 405 02 Děčín IV – Podmokly, zastoupena na základě plné moci 
ev. č. PM – 123/2021 společností JH projekt s.r.o., Národních mučedníků 196, 339 01 Klatovy, žádá 
o uzavření „Smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti, č. IV-12-0017291/1, K. HORY, KT, 

Cikánka PČ.979/14-NN“. Věcné břemeno se vkládá do pozemkové parcely č. 2192/1 – ostatní plocha 
v katastrálním území Kašperské Hory, ve vlastnictví města Kašperské Hory. ČEZ Distribuce je vlastníkem 
stavby zařízení distribuční soustavy – zemního kabelu NN, která se nachází mimo jiné na dotčené 
nemovitosti. Rozsah věcného břemene je vymezen geometrickým plánem č. 1127-2/2021 

(63 m2/105,77 bm) a jednorázová náhrada činí 2.000,00 Kč + DPH v platné výši. Obsahem věcného 
břemene je právo umístit, provozovat, opravovat a udržovat zařízení distribuční soustavy, provádět 
jeho obnovu, výměnu a modernizaci. Věcné břemeno zřízené touto smlouvou se sjednává na dobu 
neurčitou. 

 
Návrh usnesení  
Usnesení č. 9 

Zastupitelstvo města schvaluje uzavření „Smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti, č. IV-12-

0017291/1, K. HORY, KT, Cikánka PČ.979/14-NN“, mezi městem Kašperské Hory a ČEZ Distribuce, a.s., 
Teplická 874/8, 405 02 Děčín IV-Podmokly. Věcné břemeno se vkládá do pozemkové parcely č. 2192/1 

– ostatní plocha v katastrálním území Kašperské Hory, ve vlastnictví města Kašperské Hory. Obsahem 

věcného břemene je právo umístit, provozovat, opravovat a udržovat zařízení distribuční soustavy, 
provádět jeho obnovu, výměnu a modernizaci. Rozsah věcného břemene je vymezen geometrickým 
plánem č. 1127-2/2021 (63 m2/105,77 bm) a jednorázová náhrada činí 2.000,00 Kč + DPH v platné výši. 

PRO: 13 (Bechyně, Bernardová, Havel, Kortus, Koubek, Marek, Nová, Olšaník, Svoboda, Šislerová, 

Voldřich, Vrhel, Weishäupl) 
PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 

NEPŘÍTOMNO: 2 (Mäntl, Mužík) 
Návrh BYL přijat. 
 



9 

 

b) přijetí daru –bezúplatný převod pozemku v k.ú. Kavrlík 

 

V průběhu stavby – vodovodní řad na Žďánově, byl dotčen (do tohoto pozemku řad zasahuje) pozemek 
ve vlastnictví Plzeňského kraje, pod správou Správy a údržby silnic Plzeňského kraje, a to p.p.č. 116 – 

ostatní plocha, silnice o výměře 340 m2 v k.ú. Kavrlík. Je možné tento pozemek získat bezúplatným 
převodem do vlastnictví města. V případě souhlasu s převodem je potřeba schválit přijetí tohoto 
pozemku bezúplatným převodem. 

 

Návrh usnesení 
Usnesení č. 10 

Zastupitelstvo města schvaluje přijetí pozemkové parcely p.č. 116 – ostatní plocha, silnice o výměře 
340 m2 v k.ú. Kavrlík, bezúplatným převodem od Plzeňského kraje, do vlastnictví města Kašperské 
Hory. 

PRO: 13 (Bechyně, Bernardová, Havel, Kortus, Koubek, Marek, Nová, Olšaník, Svoboda, Šislerová, 

Voldřich, Vrhel, Weishäupl) 
PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 

NEPŘÍTOMNO: 2 (Mäntl, Mužík) 
Návrh BYL přijat. 
 

 

7. Různé, diskuse 

 

a) diskuse k problematice odpadového hospodářství 
 

Vzhledem k tomu, že se zastupitelstvo města na svých jednáních takřka pravidelně zabývá odpadovým 
hospodářstvím (OH), a v letošním roce je aktuální téma – vypsání výběrového řízení na dodavatele 
služeb v OH, dává odbor životního prostředí zastupitelům města na vědomí, kde se mohou seznámit: 

 s uzavřenou smlouvou o zabezpečení sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
odpadů na základě veřejné zakázky, 

 se zadávacími podmínkami zakázky, 

 s přílohou příkazní smlouvy na zajištění této veřejné zakázky (příloha specifikuje kroky, které 
jsou nutné v rámci této VZ provést)… 

 + s oběma platnými Obecně závaznými vyhláškami města (2/2021, 1/2023) 
 

K diskusi: požadavky na dodavatele služeb, možnosti v podmínkách města Kašperské Hory. 
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diskuse: 

Jan Voldřich, DiS. – uvedl, že k 30.05.2023 končí stávající smlouva mezi městem a svozovou firmou na 

likvidaci odpadu, je třeba vyhlásit další soutěž - jde o veřejnou zakázku, bude se detailně připravovat, 
s předpokladem znovu na 3 roky, je třeba definovat podmínky, co bude zadavatel (město) po dodavateli 
požadovat. Připomněl, že výše nákladů na likvidaci odpadu je násobně vyšší než poplatek, který hradí 
poplatníci; uvedl, které služby město v oblasti odpadového hospodářství (dále OH) zajišťuje; požádal 
zastupitele, aby se této problematice věnovali a pokud budou mít náměty, návrhy či připomínky 
k připravované zakázce, aby je co nejdříve adresovali buď odboru ŽP – H. Markové, nebo přímo jemu, 

či radním města (RM bude zadávací podmínky následně schvalovat).  
 

Helena Marková – okomentovala zastupitelům následující postup ohledně uzavření smlouvy 
s administrátorem veřejné zakázky, možnostmi i povinnostmi zadavatele, termíny; dále seznámila 
zastupitele s výsledky hospodaření v oblasti OH, kdy v loňském roce město platilo nižší náklady svozové 
firmě oproti roku 2021, snížilo se množství produkovaného odpadu – směsného komunálního odpadu, 
objemného odpadu, plastů, papíru, stavebního odpadu a nebezpečného odpadu. Naopak se navýšil 
objem tříděného odpadu – sklo. Za tříděný odpad dostává město odměnu, která lehce převyšuje 
náklady na likvidaci tříděného odpadu. Nepatrně se navýšily náklady na kompostárnu (29 tis. Kč proti 
r. 2021). Za kovy a elektroodpad město obdrželo více než 70 tis. Kč za rok 2022. 
 

Mgr. Zdeněk Svoboda – bylo by možné přidat do města ještě jeden kontejner na kovy? Ten co je na 
náměstí je často přeplněný. 
 

Helena Marková – byly kontrolovány všechny tři kontejnery na kovový odpad, zbylé dva byly téměř 
prázdné, i proto ve Zpravodaji vyšla zpráva, aby lidé využívali všechny tři kontejnery a bylo zdůrazněno 
jejich umístění, a to ve Smetanově a v Besední ulici v Kašperských Horách. 

 

Jan Voldřich, DiS. – doplnil cenové rozpětí likvidace tříděného odpadu. 
 

Bohuslava Bernardová – připomněla, proč byly stanoveny různé svozové frekvence v různých částech 
města – z důvodu úspory najetých kilometrů při svážení odpadů, frekvence byla nastavena i podle 
„sezón“ (turisté, chalupáři apod.). 

 

Jan Voldřich, DiS. – upřesnil, jaké oblasti se různé nastavení četnosti svozů týká a potvrdil, že pokud se 
tento způsob udrží, významně to snižuje náklady na likvidaci odpadů. 
 

-bez usnesení -  
 

b) diskuse k provozům městských společností 
 

Rada města v působnosti valné hromady městských společností na svém lednovém jednání vznesla 
požadavek na jednatele městských společností k předložení podrobnějších Plánů činnosti jednotlivých 
organizací. 
 

z jednání RM: 
Rada města rozhodla, že v působnosti valné hromady společností: 
Kašperskohorské městské lesy, s. r. o.  
Statek Kašperské Hory, s. r. o. 
EVK Kašperské Hory, s. r. o. 
Technické služby Města Kašperské Hory, s. r. o.,  
požádá jednatele společností, aby vypracovali podrobný přehled o činnostech organizací, plánování 
hospodářských, ekonomických a provozních procesů na rok 2023 (a střednědobých výhledech v těchto 
oblastech cca 2-5 let), a ty následně předložili k projednání a schválení valné hromadě. Podrobnosti 
o požadovaných přehledech a svolání jednání valné hromady budou jednatelům společností sděleny osobně, 
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v průběhu ledna. Starosta města v tomto smyslu osloví jednatele městských společností s pozváním na 
pracovní schůzku.  
Současně s pozváním na pracovní schůzku (07.02.2023) byly jednatelům zaslány předběžné konkretizované 
požadavky na zpracované informace – k diskusi a upřesnění. Původně stanovený termín dodání informací 
pro projednání radou města v působnosti valné hromady uvedených společností byl následně radou města 
upraven na 31.03.2023. 

 

diskuse: 

Jan Voldřich, DiS. – upřesnil, čeho se samotný požadavek týkal - zejména plánů a představ o budoucím 
vývoji městských společností. Rada města dostává od svých společností kromě výročních zpráv čtvrtletní 
ekonomické hlášení, které odráží pouze okamžité výsledky hospodaření k určitému datu. Proto došlo 
k dohodě o poskytnutí širších informací, se kterými později budou seznámeni i zastupitelé. 
 

Mgr. Zdeněk Svoboda – tento krok rady města velmi vítá, je to krok správným směrem nejen pro 
zastupitele, ale i pro jednatele, najít společnou platformu pro další rozvoj a víceméně zajištěnou 
podporu předložených plánů, bude i větší informovanost o činnosti společností směrem k občanům 
města. 
 

Jan Voldřich, DiS. – poznamenal, že tímto krokem chce rada města vstoupit do další úrovně spolupráce 
mezi radou, zastupitelstvem, společnostmi a společnostmi navzájem, vztahy mezi vedením města 
a společnostmi fungovaly a fungují, je potřeba je rozvíjet, společně se dále bude pracovat na efektivním 
fungování i hospodaření ve prospěch města. 
 

 

c) informace ohledně aktivit města v rámci pomoci obyvatelům Ukrajiny - osob s dočasnou ochranou 
ubytovaných v hotelu Šumava v Kašperských Horách 

 

Na letošním jednání rady města byly sociální pracovnicí Bc. Veronikou Dražkovou, DiS. předloženy 
informace ohledně aktivit, které vyvíjí sociální odbor / město ve smyslu pomoci a podpory osob 
s dočasnou ochranou ubytovaných v hotelu Šumava v Kašperských Horách. K seznámení byly 
podrobně tyto informace postoupeny v podkladech zastupitelům města.  
 

Mimo trvajícího zajišťování dopravy do školy byly realizovány: 

 

 jednorázový nákup potravin pro hotel Šumava, který zajišťuje stravování občanů Ukrajiny 
(osoby s dočasnou ochranou) 

Schváleno radou města: 
Rada města schvaluje nákup potravin v rámci řešení stravování osob s dočasnou ochranou dlouhodobě 
ubytovaných v Hotelu Šumava v Kašperských Horách, a to v hodnotě do 10.000,00 Kč, a pověřuje 
Bc. Veroniku Dražkovou, DiS. zajištěním nákupu. 
 

 vzdělávání dospělých občanů Ukrajiny – projekt Výuka českého jazyka – možnost dotace 

Schváleno RM: 
Rada města souhlasí s přípravou podání žádosti do "Systému výzev na výdaje realizované v rámci 
projektů obcí na podporu integrace držitelů dočasné ochrany na lokální úrovni v roce 2023" ve 
spolupráci s Centrem pro integraci cizinců a pověřuje sociální pracovnici města Bc. Veroniku Dražkovou, 
DiS. zajištěním celého procesu. 
 

 žádost o dotaci – Výuka českého jazyka, podprojekt – příměstský tábor 
Podrobné informace o možnostech vzdělávání dospělých občanů Ukrajiny ubytovaných v hotelu 

Šumava v Kašperských Horách zjistila a radě města předložila sociální pracovnice Bc. Veronika 
Dražková. Kontaktovala vedoucí Centra pro integraci cizinců, které zprostředkovává výuku českého 
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jazyka v rámci Plzeňského kraje. Zjistila veškeré možnosti, od dobrovolnických aktivit, přes typově 
„školní výuku“, až po vlastní aktivity. Podrobné informace obdržela rada města.  
Současně zjistila Bc. Dražková možnost získání finančních prostředků z dotace ze Systému výzev na 
výdaje realizované v rámci projektů obcí na podporu integrace držitelů dočasné ochrany na lokální 
úrovni v roce 2023, jíž by bylo možné dosáhnout také s pomocí centra. Dotační plnění: 95 % stát a 5 % 

žadatel (nemusí to být z městského rozpočtu, může to být sponzorský dar od jiné organizace); výdaje 
proplácí zpětně od 01.01.2023; platové podmínky na lektora jsou až 400,00 Kč/ hodina/osoba; dotace 
se vztahuje i na příměstské tábory, které ve městě chybí (naplněnost dětmi z Ukrajiny musí být 50 %, 
zbytek je možné naplnit z místních dětí). Příměstský tábor by se uskutečnil včetně zajištěné stravy 
a vybavení (hrazeno z dotace), koordinátorkou projektu by byla Bc. Veronika Dražková, DiS. 

 

diskuse: 

Jan Voldřich, DiS. – seznámil zastupitele a přítomné se současnou situací v hotelu Šumava, kde byl 
osobně na návštěvě; potvrdil, že ani hotel Šumava nemá příliš konkrétních informací k tomu, jak dlouho 

zde budou obyvatelé Ukrajiny pobývat, rada města se touto situací podrobně zabývala a přijala 
uvedená usnesení;  
 

Ing. Miroslav Olšaník  – nepůjde, v případě příměstského tábora o to, že se „nedostane“ na místní děti, 
které by měly zájem o příměstský tábor? Je tam jen 24 míst a polovina by, pokud to půjde z dotace, 

měla být Ukrajinců, pak by se nemuselo dostat na místní…, případně, aby se město nevystavilo nějakým 
problémům s dotací. 
vysvětlení (více diskutujících): Nemělo by k tomu dojít, protože se jedná o naplnění příměstského 
tábora „navíc“ k těm, které zde již probíhají, jen pod záštitou jiné organizace s dodržením jejich 
podmínek. Tedy mělo by jít o souběh táborů s různým financováním v rámci podprojektu vztahujícího 
se k výuce češtiny. Výše dotace až 95 %, náklady města 5 %.  
 

– pokud MV řekne, že se občané z hotelu mají vystěhovat, máme (město) je kde ubytovat? 

odpověď (více diskutujících): pro hromadné ubytování ne, řešilo by se to obdobně jako na začátku jejich 
příchodu, město mělo připravené pokoje v Hostelu v Kašperských Horách, výzva k soukromým 
ubytovatelům, jinak je možnost v Sušici, kde je ev. míst více. MV by nemělo sáhnout k tomu, že by dalo 
pokyn k hromadnému vystěhování bez alespoň částečné náhrady, či návrhu jiného, případně oslovení 
příslušných samospráv v dotčených lokalitách, ale zatím žádné takové známky nejsou. 
 

Jan Voldřich, DiS. – zatím se nám ani nedostalo jiných požadavků kromě jedné žádosti o byt v DPS, 

pouze na dobu určitou půl roku, čemuž rada města vyhověla (byt v DPS byl volný).  
 

Mgr. Zdeněk Svoboda – jak to dopadlo s výukou dospělých? 

tajemnice, starosta – ve spolupráci s Centrem pro integraci cizinců se výuka rozjela, lektoři jsou 
odměňováni městem (uzavření DPP), byly doručeny pomůcky, učebnice, od ledna se vyučuje. 
 

Návrh usnesení  
Usnesení č. 11 

Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o činnostech sociálního odboru města a města Kašperské 
Hory v souvislosti s pomocí a podporou osob s dočasnou ochranou (obyvatel Ukrajiny) ubytovaných 
dlouhodobě v hotelu Šumava v Kašperských Horách. 
PRO: 13 (Bechyně, Bernardová, Havel, Kortus, Koubek, Marek, Nová, Olšaník, Svoboda, Šislerová, 

Voldřich, Vrhel, Weishäupl) 
PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 

NEPŘÍTOMNO: 2 (Mäntl, Mužík) 
Návrh BYL přijat. 
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Diskuse - ostatní: 
 

Ing. Miroslav Olšaník  - dotaz na usnesení z posledního jednání rady města, kdy RM jednala o možném 
prodeji majetku města – čeho se tento bod přesně týkal? 

 

Jan Voldřich, DiS. – jednalo se o budoucím prodeji bytů v bytovém domě čp. 301 v České ulici 
v Kašperských Horách, který byl vybudován za spoluúčasti nájemníků, jsou smlouvy o smlouvách 
budoucích kupních, blíží se termín naplnění smluv. Jde o vypořádání závazku města k bytovým 
jednotkám v tomto domě. V souladu se smlouvami bude město připravovat podmínky realizace 
prodeje, proto se zabývalo právními aspekty tohoto kroku. Dalšími diskutovanými v tomto bodu byly: 

například možný prodej pozemků, výstavba bytovek v Besední ulici, kde vzniknou nájemní byty - 

stanovení podmínek a pravidel, možnosti aktuální legislativy, úvaha o prodeji jedné z bytovek apod. Šlo 
o to, aby jednotlivé záměry mohly být případně ověřeny z pohledu právních aktů tak, aby město mělo 
případně zvažované kroky zajištěné z hlediska práva.  
 

Bohuslava Bernardová – přestože byty v č.p. 301 byly již částečně zaplacené, bude se muset prodej 

zveřejňovat, to jen pro upozornění, aby nedošlo k „poplachu“, že se zveřejňuje záměr, na který je již 
v podstatě smlouva, a to uvedená o smlouvě budoucí. Zákon to prostě požaduje.  
 

Ing. Miroslav Olšaník  - ty byty se budou soutěžit? 

 

Bohuslava Bernardová – ne, ve smlouvách je právě stanoven mechanismus výpočtu ceny (znalecký 
posudek, zaplacená cena, koeficient…), ale zveřejněno to i přes to všechno být musí. 
 

Ing. Miroslav Olšaník  - vznesl obvinění ze zneužívání služebních vozidel zaměstnanci organizační složky 
města – hradu Kašperk k soukromým účelům, uvedl ze svých poznámek, kdy a kde služební vůz viděl 
parkovat, konkrétní termíny, a žádal o vysvětlení a zdůvodnění pohybu služebního vozidla v těchto 
dnech na zmíněných místech na příštím jednání zastupitelstva v dubnu. Dodal později, že pochybuje o 
tom, že je řádně vedená kniha jízd dotčeného vozidla a navrhoval, že by město mělo udělat 
v hospodaření hloubkovou kontrolu. 
 

Jan Voldřich, DiS. – reagoval na to slovy, že nemá žádné informace o tom, že by služební vůz hradu 
Kašperk byl zneužíván zaměstnanci k soukromým účelům a vzhledem k tomu, že na jednání 
zastupitelstva nebyl přítomen vedoucí organizační složky Hrad Kašperk Mgr. Václav Kůs, přislíbil, že 
hned následující den jej zkontaktuje a požádá o vysvětlení situace, kterou popsal zastupitel Ing. Olšaník 
. 

 

Bohuslava Bernardová – reagovala na dotaz Ing. Olšaníka, zda ona ví o tom, že dochází ke zneužívání 
služebních vozidel, že nikoliv. 
 

Ing. Jaroslava Králová, DiS. – vedoucí finančního odboru potvrdila, že kniha jízd k uvedenému 
automobilu je vedena, lze tam dohledat pohyb vozidla, nemá informace o tom, že by vůz byl využíván 
k soukromým účelům, nebyl takový požadavek, pokud by byl a byl by příslušně schválen, evidoval by to 

finanční odbor z hlediska nastavení příslušných poplatků a daňových povinností zvláštním způsobem.  
 

Mgr. Jaroslav Havel – zareagoval, že pokud by se on dozvěděl něco podobného, nečekal by na 
zastupitelstvo, ale zvedl by telefon a řešil by to přímo a rovnou, jako zastupitel na to má právo; doplnil, 

že nevidí souvislost mezi navýšeným rozpočtem hradu primárně na personální záležitosti a provozem 

auta. 

 

Ing. Miroslav Olšaník  - reagoval, že kastelána neviděl. Dále požadoval snížení rozpočtu hradu, stažení 
rezervy jednoho milionu korun do rezervy města (pozn. rezerva na platy a provozní záležitosti), protože 
v téhle situaci nevidí důvod jeho použití a zhodnocení na hradě. 
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Mgr. Zdeněk Svoboda – k diskusi o tom, jestli finanční rezerva s řešeným podnětem souvisí nebo ne 
uvedl, že to se dá poměrně snadno zjistit, když zastupitelé dostanou hospodářskou výsledovku hradu 

Kašperk za letošní rok a současně s tím budou mít k dispozici plán činnosti a případných investic a oprav 

na rok 2023, z nichž by mělo být zřejmé, z toho plánu na letošní rok, k čemu ten milion je, nebo není, 
potřeba.  
 

Starosta opakovaně potvrdil, že situaci prošetří a na příštím zastupitelstvu bude podána zpráva přímo 
kastelánem, a posunul diskusi k dalším otázkám. 
 

Radek Vrhel – ptal se na situaci ohledně zájemců o prodejní prostory, kteří v minulosti chtěli ve městě 
vybudovat nové obchodní centrum, zda jednání pokračuje, zda se ozval někdo z dalších oslovených 
společností. 
  

Jan Voldřich – v minulosti se tato možnost projednávala s řetězcem Billa, ten nakonec od záměru 
odstoupil, osloveno bylo Tesco, Norma, Tesco odmítlo, Norma zareagovala a předala jednání na 
německou stranu, kde má vedení, zatím bez vyjádření. 
 

Bohuslava Bernardová – doplnila, že skutečně všechny podklady jsou stále v jednání na německé 
straně, v lednu byly odeslány, zatím bez odezvy.  
 

Ing. Miroslav Olšaník  - dotaz na bod z posledního jednání rady města - parkování v Sušické ulici – 

zvláštní užívání komunikace do roku 2024. 

 

Bohuslava Bernardová – opravila, že se nejedná o ulici Sušická, ale jde o parkoviště v ulici Horní pro 
bytový dům taktéž v ulici Horní.  
 

Jan Voldřich – tento bod byl na jednání rady odložen, protože rada si vyžádala ještě další informace, 

vysvětlil, o co se jedná - vznikl nový bytový dům a potřebuje parkovací místa, aby mohl být zkolaudován. 

V minulosti došlo mezi městem a investorem k dohodě o vybudování 10 parkovacích míst v ulici Horní 
s tím, že parkoviště postaví investor, převede ho na město a po dobu 20 let bude investor na tomto 

parkovišti užívat 5 míst. Bod byl odložen z důvodu upřesnění některých okolností stavby – v místě se 
například nachází teplovod; investor potřebuje nyní, aby mohl zkolaudovat, parkovací stání, která by 
mohl vyřešit i dlouhodobým vyhrazeným parkovacím stáním, než parkoviště vybuduje. To ale rada 
města prozatím neschválila. 
 

Ing. Pavlína Šimáčková – potvrdila slova starosty, potvrdila, že investorovi jde o to, aby měl doklad 

o tom, že má pro bytový dům místa k zaparkování, nebrání se ani uzavření dodatku ke stávající 
smlouvě, parkoviště stále chce vybudovat, investor se sám zavázal budoucím majitelům bytů, že ke 

každému bytu bude parkovací místo, na vyřešení situace mají stále zájem. 

 

Bohuslava Bernardová – rada to sice teď zamítla, ale očekává další jednání a předpokládá vyřešení 
situace podle původní smlouvy, poukázala i na termíny uvedené ve smlouvě.  
 

Ing. Jaroslava Králová, DiS. – poděkovala všem členům inventarizačních komisí, v nichž byli 
i zastupitelé, za provedení majetkových inventur k 31.12.2022 a uvedla, že zjištění inventarizačních 
komisí byla bez nálezů, tj. bez závad.  
 

8. Závěr 

 

Jednání zastupitelstva ukončil starosta po projednání všech bodů programu a proběhlé diskusi v 19:00 

hodin.  

 

Příští jednání zastupitelstva města se uskuteční v Horském klubu, v plánovaném termínu 13. dubna 
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2023 od 17 hodin. Případné změny termínu nebo času budou včas oznámeny a zveřejněny. 
 

 

Ověřeno dne: 20.02.2023 

 

 

 

 

Mgr. Martina Nová, v.r.     Radek Vrhel, v. r.  

ověřovatel       ověřovatel 
 

 

 

 

 

 

 

Jan Voldřich, DiS., starosta, v.r.      Mgr. Jaroslav Havel, místostarosta, v.r.  

 


